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Na onze strijd tegen het No-Art-Festival, dat tegen 
alle logica in toch doorging, zijn we ook nu in het 
offensief.

We hebben al toezeggingen binnen van voorzitter 
Dagelijks Bestuur Amsterdam-Oost, Caroline de 
Heer en parkbestuurder Jan-Bert Vroege: dat zij 
vinden dat er in de toekomst geen mega-festivals 
meer in het Flevopark zullen plaatsvinden.

Kompas voor de Toekomst

Om dit kracht bij te zetten hebben we een po-
sitieve actie ondernomen, namelijk het planten 
van een boompje  midden op de grote ligweide, 
omgeven door het kunstwerk Kompas voor de 
Toekomst.
Het is door ons aangeboden aan de verantwoor-
delijke bestuurder tijdens de Buurtcamping. Hij 
reageerde positief, al was hij niet gelukkig met de 
door ons gekozen plek.
Ook hebben we het volgende mini-manifest aan-
geboden.

MINI-MANIFEST

Flevopark terug aan de bewoners van Oost

Het aantal bewoners van Oost is enorm gegroeid 
en het groen tussen alle stenen is ver achtergeble-
ven. Ons Flevopark is de groene natuurlijke oase 
van Oost.
Oost claimt haar park terug voor de mensen, die-
ren en planten die in Oost leven en ons bezoeken.

Het park is een rustpunt voor de bewoners van 
Oost en een broedplaats voor dieren en planten 
die nu in de verdrukking zijn.
Om de rust voor plant, dier en mens te optimalise-
ren stellen wij voor:

1.  Geen commerciële mega-festivals meer.  
No-ART? NO MORE!

2.  Voor In Oost gewortelde kleine en middelgrote 
festivals en verbindende activiteiten.

3.  Terugdringen van toenemende verharding in het 
Flevopark.

4. Voor liefdevolle verwildering van het park.
5.  Een natuur-educatief centrum in het park met 

voor ieder toegankelijke betaalbare horeca (in 
het voormalige  “pannenkoekenhuis”).

We hopen dat we hiermee 
een aanzet geven tot een 
beleid dat het park klaar-
gemaakt wordt voor een 
duurzame toekomst tegen 
de achtergrond van de ach-
teruithollende biodiversiteit 
en de opwarming van de 
aarde.

•  Teksten en redactie: Reinout Koperdraat,  
Rens van der Linden

• Vormgeving: Mart Bevelander
• Foto’s: V.v.F.

FLEVOPARK-VRIENDEN IN HET OFFENSIEF

Wendela Gevers-Deynoot (beeldend kunstenares)
schiep dit Kompas voor de Toekomst liefdevol met 
engelengeduld.



2

Dijkverzwaring

Ook komt er van de kant van Waternet een ingrij-
pende verandering van de bedijking rondom ons 
Flevopark. Volgens hen zou bij ongewijzigd beleid 
het park in 2030 erg drassig worden.
Ook hier zien wij mogelijkheden en kansen voor 
vergroting van het natuurlijk karakter en de biodi-
versiteit van het park. 
Meer nieuws hierover volgt!

Word ook een Flevopark-Vriend!

Word lid van onze club voor een zo’n natuurlijk 
mogelijk Flevopark.Kost maar 10 euro per jaar:  
NL10ASNB 8804 6950 56. Mail je volledige naam 
en adres aan: flevoparkvriend@gmail.com.
Zo blijf je op de hoogte van al onze activiteiten.
Na onze diverse acties tegen de komst van het 
No-Art-Festival hielden we met de Flevopark-
Vrienden een geslaagde openbare nabespreking 
voor onze leden en sympathisanten in Jeugdland 
(6 juli j.l.).

Verplaatsing Toekomstboom

In verband met de dreigende verplaatsing van 
onze Toekomstboom hebben we een opiniepeiling 
gehouden. Van de 165 mensen die reageerden 
was meer dan 85% voor het laten staan van het 
boompje op de grote ligweide en minder dan 15% 
voor verplaatsing naar elders in het park.
Helaas na beraad besloten de betrokken ambtena-
ren en de bestuurder dat het boompje met kunst-
werk toch verplaatst moet worden, aangezien ze 
het concept van de grote boomloze ligweide niet 
verder aangetast willen zien.

Aangezien we ook voor de toekomst van het park 
graag goed contact en overleg met ons stadsdeel 
willen houden, hebben we ingestemd met het 
verplaatsen naar een nog nader te bepalen promi-
nente plek.
Tevens is afgesproken dat onze vereniging nauw 

betrokken wordt bij het ontwikkelen van een toe-
komstplan voor het park. Een visie die tot nu toe 
ontbreekt en waarvoor wij veel ideeën hebben.
Dus: wordt vervolgd.

V.v.F.-bestuursleden met Mark van Dongen (SP), 
commissielid Stadsdeel Oost.

Onthulling van ons kunstwerk-in aanbouw tijdens 
de Buurtcamping
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niet aan het schrikken te maken of op afstand te 
houden. Lachwekkend.

Actie-suggesties

Suggesties tijdens onze bijeenkomst waren onder 
andere: 
*  blijf inspreken op Stadsdeel- en Gemeenteraads-

commissies bij elke aanleiding;
*  schakel voor komend seizoen de Ombudsman 

in;

*  toets onze Flevoparkse natuurwaarden aan de 
Ecologische Hoofdstructuur en Natura 2000;

*  houd voortdurend de vinger aan de pols ten 
aanzien van eventuele nieuwe evenements-ver-
gunningsaanvragen;

*  maak een actie-tijdlijn vanaf nu - met taakverde-
ling;

*  stel zélf een zomerfestival voor, maar dan klein-
schalig en puur akoestisch, voor jong en oud;

*  combineer bestaande Indische Buurt-feestjes 
eventueel met de parklokatie;

*  zit met onze neuzen bovenop de beloofde ecolo-
gische na-schouw;

*  wees optimaal betrokken bij een aanstaande 

Alle aanwezigen vonden dat wij ons niet uit het 
veld moeten laten slaan, nu No-Art er toch kwam.
Wie daar op de vrijdagavond (gratis voor Stads-
passers) rondwandelde, trof een welhaast rustig 
sfeertje aan, zonder de vooraf aangekondigde 
1500 bezoekers. Veel modieus en buitenissig ge-
kleed publiek dat slenterend een aantal gemoede-
lijke kunstzinnige acts en installaties bewonderde 
en zich aan ondermeer Red Bull (!) en andere 
versnaperingen tegoed deed.
Als het nou eens bij deze vrijdagavond kon blij-
ven? merkte iemand op, dan hebben we een fraai 
kleinschalig cultureel evenement! Toch?
Geen centje geluidsoverlast, geen propje op 
de grond en idiote stokjes met touwtjes langs 
een paar struiken (“mitigerende maatregelen” in 
ecologische ambto-taal), om onze wilde beesten 

Openbare bijeenkomst door V.v.F. (6 juli)

Met onze vinger bovenop de pols: NOOIT MEER EEN MEGA “NO-ART”!

Onze aktie bij Spinoza bij de Stopera
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Petitie in de maak

STADSBREDE ACTIE!
Vrienden van het Westerpark schreef ons (en 
andere organisaties) onlangs het volgende.

Beste liefhebbers van de Amsterdamse parken, 

De parken zijn onze groene longen en onze 
achtertuin in de drukke stad, maar helaas 
ziet de gemeente de parken al jaren meer als 
evenementen- en festivalterreinen. Zo is in het 
Westerpark het grasveld al het hele seizoen 
niet bruikbaar: de evenementen geven grote 
schade aan het park, net als in veel andere 
parken. Ook de Ombudsman Amsterdam start 
naar aanleiding van veel signalen een onder-
zoek naar het evenementenbeleid in Amster-
dam. Bijvoorbeeld over de vergunningverlening 
die vaak te laat is, zodat omwonenden geen 
bezwaar kunnen indienen. 
De Vrienden van het Westerpark gaan graag tot 
actie over en willen een stadsbrede actie/peti-
tie opzetten met zoveel mogelijk vrienden van 
de andere Amsterdamse parken om een stevig 
geluid te laten horen. Ook willen we daarvoor 
de nodige persaandacht genereren. We horen 
graag of jouw vereniging interesse heeft om 
mee te doen.
Heb je vragen, ideeën of opmerkingen? Laat 
het weten! En stuur onze oproep gerust door 
naar mogelijk geïnteresseerden! 
We peilen nu de interesse en kijken aan de 
hand daarvan of we de actie/petitie gaan op-
zetten. 
We horen het graag!

Diego Pos, 
voorzitter Vrienden van het Westerpark

Mail: info@vriendenwesterpark.nl

Het Westerpark is met 123 evenementsdagen kam-
pioen van Amsterdam. En twee keer per jaar wordt 
de grote grasmat verknald. Vanaf mei tot september 
wil je daar niet op chillen. Het hele buitenseizoen 
dus. Steeds halen de Westerpark-Vrienden Het 
Parool of AT5, het helpt niks, evenmin als tien jaar 
praten. Ze zijn er helemaal klaar mee. Ooit leek 
het festival-tij daar te temperen, maar na corona 
groeide de sympathie voor “die arme festival-orga-
nisatoren”. 
De Vrienden van het Westerpark laten het er niet bij 
zitten. Diverse acties worden voorbereid en ze wil-
len hierbij stadsbrede bundeling helpen opbouwen. 
Dus werk aan de winkel.

herziening van de stedelijke parkgerichte  
Lokatieprofielen;

*  organiseer een stadsbrede petitie (zie ook bericht 
van Vrienden van het Westerpark);

*  blaas bestaande park-platforms op de social 
media nieuw leven in;

*  maak promotie voor onze Flevo-Vrienden op 
onze aanstaande Buurtcamping (manifest, na-
tuurexcursie, ansichtkaarten);

*  voorkom verdere verharding van de smalle (bos-)
paadjes;

*  sla paaltjes op plekken voor boom-herplant.
Kortom ideeën en plannen zat. We zijn wellicht 
nog wat vergeten!
En, niet onbelangrijk: burgemeester Femke 
Halsema zegde in reactie op onze inspreekbeurt 
(Stopera, Cie A.Z.) min of meer toe om contact op 
te nemen met Den Haag, want er zijn (juridische) 
fricties tussen het ecologisch gemeentebeleid 
(Lokatieprofielen, Maatregelenkaart) en de lan-
delijke Natuurbeschermingswet. Aan die intentie 
zullen we Femke vriendelijk maar beslist proberen 
te houden.

LINKS NAAR ONZE ACTIES

https://youtu.be/qcQSRFqc5Ug?si=qIunUYkeu5O2rJvz

https://youtu.be/dZcW6ywe5Po?si=gSsb2wzBT-xJW-
WXx

https://www.youtube.com/watch?v=onfcoVY29cE
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Wij erkennen uitgelaten plezier volledig. Ga vooral 
vaak uit je bol! Maar alles heeft een eigen maat: 
een menselijke maat. Ónze maat is vol. En wie ons 
dan mocht wegzetten als overdreven grasspriet-
fluisteraars of als romantische Madurodammiaan-
se zwevers heeft er niets van begrepen. Stadspar-
ken zijn nooit bedacht voor mega-festivallisering, 
maar voor rust en ontspanning. En ja, óók voor 
plezier en lol. Op menswaardige schaal. Klein 
maar fijn!

WOORD HOUDEN
Femke Halsema pleitte, in reactie op onze V.v.F.-
inspreek in de Stopera bij de gemeenteraadscie 
A.Z., terloops voor rijksoverleg omtrent de juri-
disch gespannen verhouding tussen de landelijke 
Natuurbeschermingswet en de gemeentelijke 
Lokatieprofielen c.q. Maatregelenkaarten. Maar nu 
kon zij er dus “helaas niet onderuit”. Zij herhaalde 
dit aan ons in de hal met haar verkouden gezicht, 
in de korte vergaderschorsing rennend naar de lift. 
“Het spijt me!”
En onze Stadsdeel Oost-voorzitter Carolien de 
Heer zegt ons herhaaldelijk zich maximaal in te 
zetten voor het uitbannen van alle toekomstige 
(meerdaagse) festivals groter dan 1500 bezoekers 
uit ons Flevopark - hierbij ondersteund door porte-
feuillehouder Rick Vermin. Maar nu kon zij er dus 
“helaas niet onderuit”.
(Zelfs onze beide vergunningsambtenaren leefden 
met ons mee, maar zoals bekend: ambtenaren 
mogen, als uitvoerders immers, geen politieke 
uitspraken doen, hetgeen wij vanzelfsprekend 
respecteren.)
Wij hebben Halsema’s en De Heers’ woorden 
gegrift in steen, zodat we hen hieraan kunnen 
houden.
Het tij lijkt ons gunstiger gezind te gaan zijn.

(RK)

Eventjes schoolmeesteren!

PRAATJES VULLEN GEEN GAATJES
Twee dingen horen we onze goedwillende Oost-
politici en onze vroede vaderes, pardon: onze 
stadsmoeder Femke Halsema steeds zeggen.
Eén: wij zijn óók niet gelukkig met mega-commer-
ciële evenementen in parknatuur!
Twee: maar we kunnen er helaas niet onderuit! 
Want als de vergunningsaanvrager netjes aan alle 
ecologische voorwaarden voldoet en de stads-
ecoloog dit heeft gechecked, dan is aan de wet 
voldaan en kunnen wij niet weigeren.
Met deze slogans worden wij voortdurend vrien-
delijk belazerd. Want niet alleen bleken die zoge-
noemde “mitigerende maatregelen” in de praktijk 
een wassen neus, maar ook wordt de eigen vrije 
politieke beleidsruimte volledig ontkend. En  da’s 
heel ernstig. Men verklaart hiermee namelijk ei-
genlijk zélf vleugellam te zijn. 
“Als goed bedoelend mens ben ik het helemaal 
met jullie eens, maar sorry... ik kan niet anders!”
Zó worden de commerciële belangen van de 
culturele evenementen-industrie vrije doorgang 
verleend en gerechtvaardigd - en de rechterlijke 
uitspraak kwam feitelijk op precies hetzelfde neer, 
waarbij ook altijd het overbekende “fait-accompli” 
om de hoek van de deur piept, namelijk: de op-
bouw is al in volle gang! (We kunnen helaas niet 
meer terug...)   
Ons verzet tegen deze machinaties zal altijd 
gericht moeten zijn op het  ontmaskeren van deze 
holle politieke retorica: geduldig, liefdevol, maar 
beslist en met kracht van onze solide argumen-
ten. Boosheid kán hierbij helpen - op bepaalde 
momenten en media smullen ervan - maar kan 
ook een boomerang blijken. Wij blijven dus altijd 
beleefd en voorkomend.
De schande is dat politici hun eigen vrije beleids-
ruimte, waarop zij immers democratisch zijn geko-
zen, ontkennen en daarmee hun eigen politieke rol 
en functie uithollen. Zo werkt de bureaucratisering, 
de verambtelijking en autocratisering van de poli-
tiek: en we zien dit O.V.E.R.A.L. - lokaal, stedelijk, 
provinciaal, landelijk, internationaal... Vreemd toch, 
nietwaar, dat nog maar achttien procent van de 
mensen vertrouwen heeft in onze beleidsmakers?

We zijn het zat

Vrienden van het Flevopark zijn het volkomen 
zat. Veel politici moeten eens grondig bij zichzelf 
naar binnen leren kijken. Dat kunnen wij niet voor 
hen doen. Wij kunnen vanuit onze positie slechts 
wijzen op het onrecht dat de biologische balans 
tussen dieren en planten aangedaan wordt via 
grove ecologische aantasting ervan ten gunste van 
plat mega-commercieel massa-vertier waarachter 
weinig anders dan grote-geldbelangen schuilen. 

Deze meerkoeten trokken veel bekijks naast het 
bruggetje bij de parkingang.
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SAMEN OP DE BUURTCAMPING!
Wat wij bedoelen met leuke feestjes in ons Flevo-
park waar wij zo vóór zijn, konden we afgelopen 
tijd zelf weer zien: zoals de sportieve, enthousi-
aste Indische Buurt Run (2e editie: 28 mei, 5 km 
hardloop, 3 km wandel, 1 km Kidsrun - met steun 
aan Alzheimer Ned.), gesponsord door medische 
en sportorganisaties.

We zagen het ook bij de Buurtcamping (21-23 
juli), waar honderd kinde-
ren en grote mensen el-
kaar konden leren kennen 
vanuit tentjes en talloze 
leuke activiteiten.
Vrienden van het Flevo-
park organiseerde hierin 
mee: wij onthulden onze 
“Toekomstboom” mid-
denop het grote veld in 
bijzijn van Jan-Bert Vroege 

(portefeuillehouder stadsdeel Oost), Eelco Baarda 
leidde een bomentocht en we boekten diverse 
muzikanten, die de zaak als kersjes op de taart 
extra opfleurden - nog eens bovenop het swin-
gende Brentsleng en De Autoriteit. We spreken 
van Danalyze, Jezus Gonzales (Sp.), Zach Steiner 
(VS), Michiel Julius Nuijten (rap), Huibert Teekens 
en Reinout Koperdraat als vliegende kiep. Veel 
dank aan Noud Verhave (Moving Arts Project), die 
alle knoppen geduldig voor ons bediende met zijn 
vriendelijke adjudanten.
Ook aan het kampvuur hadden we weer live 
muziek - tussen de broodjesbakkers door: een 
eeuwige mooie traditie.

NIEUWE LEDEN STROMEN TOE
Sinds onze actie “No-ART-NO WAY!/NO MORE!” 
werden we spontaan overspoeld met nieuwe 
leden: 38 zelfmelders, als we goed geteld heb-
ben (tot de productie van deze Flevo-Vriend). 
Sommigen schonken onze vereniging vette extra 
donaties. Nogmaals vanaf deze plek: zeer hartelijk 
bedankt voor jullie steun!
Het is een klassieke wet van de actie: zodra men-
sen zelf zien dat we oprecht opkomen voor een 
goede zaak in het belang van een groter geheel, 
dan trek je daarmee nieuwe mensen aan. Vanzelf.
En we zijn nog lang niet klaar. Laat dit ook graag 
gezegd zijn...!

Op Indische Buurtfestival, za. 2 sept.:

OPROEP! 
PROPAGANDEER MEE MET ONS!
Wie wil ons even helpen op het 15e Indische 
Buurtfestival? Daar staan we op zaterdag 2 sep-
tember achter een kraam met onze verenigingsin-
formatie - tussen 12:00-17:00 u.
Zin in? Laat het ons graag gauw weten!
* flevoparkvriend@gmail.com
* Tel. 06 40751526. 

Organisatie Indische Buurtfestival: Cultopia. 
Buurtinitiatieven, muzikanten, kunstenaars en onderne-
mers laten zich van hun beste kant zien op Javastraat, 
Javaplein en Sumatrastraat. Solidariteit,  gemeen-
schapszin en samenwerking in deze crisistijd, daar staat 
dit jaarlijkse festival voor - via informeren, meedoen en 
entertainen op de Initiatievenmarkt, Kunststraat, Java-
podium met artiesten, Kidsplein en Huttendorp.
Mis het niet!

Ook dezelfde zaterdag, 10:00-17:00 u.: 
Javaplein Vintage Markt. Thema: “Bohemian  
Bazaar”. Duik in de kleurrijke en eclectische 
wereld van bohemian mod, wonen en lifestyle, 
nostalgie en unieke vondsten, schatten uit ver-
vlogen tijden.


